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Protokół Nr LIX/23 

z LIX Sesji Rady Gminy Poświętne 

z dnia 18 grudnia 2023r. 

LIX Sesja Rady Gminy Poświętne odbyła się w dniu  18 grudnia 2023r.                                   

w godz. 1502 – 1809  w sali konferencyjnej urzędu Gminy   w Poświętnem   

( planowana godzina rozpoczęcia 1500). 

W obradach udział wzięli: 

 

• Radni Gminy – 13 osób (nieobecny  pan Leszek Błaszczak, pan Marcin 

Skonieczny, spóźnienie pan Dawid Strzelecki i pan Bogdan Ulejczyk) 

• Sylwester Niźnik - Wójt Gminy 

• Marek Szałwia – Zastępca Wójta Gminy 

• Marta Mucha – Sekretarz Gminy 

• Emilia Bakierska - Skarbnik Gminy 

• Mariusz Kaim – radca prawny  

• Stanisław Lipski – pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

• Sołtysi wsi  

 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad.1,2 

Obrady poprowadził przewodniczący rady, pan Andrzej Orych, przywitał 

wszystkich zebranych oraz stwierdził quorum niezbędne do prowadzenia 

prawomocnych obrad.  

Następnie przewodniczący rady poinformował, że do porządku obrad 

zgłoszono następujące projekty: 

1. Projekt protokołu z LVI Sesji RG 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wprowadzono projekt 

protokołu do porządku obrad w punkcie 3 ( 11 głosów „za”; nieobecny 

radny pan Leszek Błaszczak, pan Dawid Strzelecki, pan Bogdan 

Ulejczyk, pan Marcin Skonieczny). 

 

2. Projekt protokołu z LVII Sesji RG 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wprowadzono projekt 

protokołu do porządku obrad w punkcie 4 ( 12 głosów „za”; nieobecny 

radny pan Leszek Błaszczak, pan Bogdan Ulejczyk, pan Marcin 

Skonieczny). 
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3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy 

Poświętne, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023.- DRUK 

NR 387 

Skarbnik Gminy poinformowała, że nie wpłynęła faktura od wykonawcy i stąd 

konieczność wprowadzenia tej uchwały do porządku obrad. 

  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wprowadzono projekt uchwały 

do porządku obrad w punkcie 11 ( 12 głosów „za”; nieobecny radny pan 

Leszek Błaszczak, pan Bogdan Ulejczyk, pan Marcin Skonieczny). 

4. Projekt uchwały w sprawie  planu pracy Rady Gminy Poświętne i Komisji 

Rady Gminy Poświętne na 2024r. – DRUK NR 385 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wprowadzono projekt uchwały 

do porządku obrad w punkcie 19 ( 12 głosów „za”; nieobecny radni: pan 

Leszek Błaszczak, pan Bogdan Ulejczyk, pan Marcin Skonieczny). 

 

5. Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a 

także trybu ich pobierania.- DRUK NR 386 

Przed głosowaniem na salę wszedł pan Bogdan Ulejczyk 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wprowadzono projekt uchwały 

do porządku obrad w punkcie 20 ( 13 głosów „za”; nieobecny radni: pan 

Leszek Błaszczak, pan Marcin Skonieczny). 

 

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w przedmiocie ustanowienia 

roku 2027 Rokiem Jubileuszu 500- lecia Parafii w Poświętnem oraz 

współorganizacji obchodów 500 - lecia parafii w Poświętnem DRUK NR 388 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wprowadzono projekt uchwały 

do porządku obrad w punkcie 21 ( 13 głosów „za”; nieobecny radni: pan 

Leszek Błaszczak, pan Marcin Skonieczny). 

Pan Sławomir Rosłon złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad 

przedstawienie protokołu pokontrolnego z prac zespołu kontrolującego po 

sprawozdaniach przewodniczących poszczególnych komisji Rady Gminy. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został odrzucony 

(głosowało 13 radnych: 3 głosy „za”; 8 głosów „ przeciw”, 2 głosy 
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„wstrzymujące” nieobecny radni: pan Leszek Błaszczak, pan Marcin 

Skonieczny). 

Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady odczytał porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LVI sesji RG. 

4. Przyjęcie protokołu z LVII sesji RG. 
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności oraz wykonania uchwał w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Przewodniczących poszczególnych Komisji Rady Gminy z 

działalności    w okresie międzysesyjnym. 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia pożyczki 

długoterminowej dla Stowarzyszenia Ochotnicza Straż Pożarna w Turzu. – 

DRUK NR  374 

8. Projekt uchwały zmieniającej Uchwałę nr LI/375/2023 Rady Gminy Poświętne 

z dnia 22 maja 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Województwa Mazowieckiego na realizację dokumentacji projektowej dla 

zadania pn. " Budowa drogi wojewódzkiej nr 635 na odcinku od m. Czarna na 

terenie gminy Wołomin do skrzyżowania z drogą krajową nr 2 w rejonie m. 

Nowy Konik gmina Halinów. - DRUK NR 375 

9. Projekt uchwały w  sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Poświętne na lata 2023-2030. – DRUK NR 376 

10.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok.- DRUK 

NR 377 

11.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy 

Poświętne, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023.- DRUK 

NR 387 

12.Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poświętne 

na lata 2024-2030. DRUK NR 378 

13.Projekt uchwały w  sprawie uchwalenia budżetu gminy Poświętne na rok 

2024. – DRUK NR 379 

14.Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Gminy Poświętne oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. – DRUK NR 380 

15.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonej mobilności 

miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+”.- DRUK NR 381 

16.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego gminnego programu 

osłonowego w zakresie dożywiania w ramach programu „Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2024-2028.- DRUK NR 382 

17.Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do nieodpłatnego przyznania  pomocy w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych lub posiłku oraz zasad zwrotu wydatków 
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za świadczenia udzielane w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028. - 

DRUK NR 383 

18.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Poświętne na lata 2024-2026.- DRUK NR  384 

19.Projekt uchwały w sprawie  planu pracy Rady Gminy Poświętne i Komisji Rady 

Gminy Poświętne na 2024r. – DRUK NR 385 

20.Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, a także trybu ich pobierania.- 

DRUK NR 386 

21.Projekt uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska w przedmiocie ustanowienia 

roku 2027 Rokiem Jubileuszu 500- lecia Parafii w Poświętnem oraz 

współorganizacji obchodów 500 - lecia parafii w Poświętnem. - DRUK NR 388 

22. Wolne wnioski i zapytania. 

23.Zamknięcie obrad. 

 

W przeprowadzonym głosowaniu porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie (głosowało 13 radnych; 13 głosów „za”; nieobecni radni : 

pan Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny).  

(listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

Ad. 3 

Nie zgłoszono uwag do protokołu nr LVI/23. 

W przeprowadzonym głosowaniu protokół został przyjęty ( głosowało 13 

radnych; 12 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący”; nieobecni radni: pan 

Leszek Błaszczak  i pan Marcin Skonieczny).  

(listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

Ad. 4 

 

Nie zgłoszono uwag do protokołu nr LVII/23. 

W przeprowadzonym głosowaniu protokół został przyjęty jednogłośnie                         

(13 głosów „za”; głosowało 13 radnych, nieobecni radni: pan Leszek 

Błaszczak i pan Marcin Skonieczny).  

(listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 
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Ad. 5 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie za okres od 20 listopada 2023r. do 

18 grudnia 2023r.: 

1. Przygotowanie uchwał na obecną sesję Rady Gminy. 

2. Przeprowadzenie postępowań o udzielenie zamówienia publicznego na: 

✓ Odbieranie i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu 

Gminy Poświętne w 2024 roku; 

✓ Zakup wodomierzy z nakładką radiową; 

✓ Modernizację i poprawę bezpieczeństwa dróg gminnych; 

✓ Świadczenie usług pocztowych na rzecz Urzędu Gminy Poświętne 

w latach 2024-2025;  

✓ Dostawę oleju opałowego do Urzędu Gminy w Poświętnem oraz 

do Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Międzylesiu; 

✓ Konserwację oświetlenia ulicznego i drogowego na terenie Gminy 

Poświętne w 2024 roku; 

3. Złożone wnioski o dofinansowanie: 

✓ Wniosek o objęcie gminnych linii komunikacyjnych dopłatą                    

z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych w 2024 roku; 

✓ Wniosek w ramach Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych na 

modernizację ulicy Wierzbowej w Cygowie; 

4. Nadzór nad:  

✓ Budową hali widowiskowo-sportowej przy Zespole Szkolno-

Przedszkolnym w Nowych Ręczajach; 

✓ Termomodernizacją szkół; 

✓ Rozbudową gminnej sieci wodociągowej; 

✓ Rozbudową sieci oświetleniowej w Międzylesiu; 

✓ Zimowym utrzymaniem dróg; 

5. Organizacja: 

✓ Uroczystości z okazji 50-lecia zawarcia związku małżeńskiego; 

✓ Spotkania informacyjnego dotyczącego Programu Czyste 

Powietrze; 

6. Udział w: 

✓ komisjach rady; 

✓ Spotkaniach opłatkowych; 

7. Bieżące rozpatrywanie spraw i wniosków. 

Nie zgłoszono pytań do sprawozdania. 
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Ad. 6 

 

Przewodniczący poszczególnych komisji przedstawili informacje dotyczące 

prac komisji w okresie międzysesyjnym. 

 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Socjalnych  nie odbyła 

posiedzeń w ww. okresie. 

 

Ad. 7 

 

Wójt gminy omówił projekt uchwały. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Pan Bogdan Ulejczyk zapytał, dlaczego termin spłaty pożyczki został 

przedłużony do 20 czerwca 2024r., w uzasadnieniu data złożenia wniosku 

do Województwa Mazowieckiego to 30 czerwca 2024r.? 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że taka była prośba OSP Turze. 

 

Pan Sławomir Rosłon powiedział, czyli na chwilę obecną mają do marca               

a wystąpili do czerwca ? 

 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że umowa pożyczki długoterminowej 

wygasa z końcem roku, i po tym czasie musielibyśmy naliczyć im odsetki. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały – DRUK NR 374: 

 

Głosowanie: za - 13 głosów ( głosowało 13 radnych, nieobecni radni: pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny). Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/414/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia 

pożyczki długoterminowej dla Stowarzyszenia Ochotnicza Straż 

Pożarna w Turzu.  
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Ad. 8 

 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Pan Bogdan Ulejczyk zapytał, czy zostały podjęte kroki, by zapewnić 

zjazdy z tej nowy drogi na drogi gminne. 

 

Zastępca Wójta powiedział, że niedawno zostało wysłane pismo                          

o zapewnienie 2 zjazdów do drogi powiatowej w okolicach Zabrańca oraz 

w Majdanie.  

 

Pan Bogdan Ulejczyk powiedział, że jemu chodzi o zjazdy do dróg 

gminnych z planowanej drogi, bo kilka dróg będzie przeciętych. 

 

Wójt Gminy powiedział, że będą jeszcze konsultacje, na chwilę obecną 

trwa projektowanie i jest możliwość negocjacji. Zgłoszono dwa zjazdy na 

terenie gminy i rozmowy jeszcze na pewno będą, bo to jest wstępny 

projekt. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały – DRUK NR 375: 

 

Głosowanie: za - 13 głosów ( głosowało 13 radnych; nieobecni radni: pan 

Leszek Błaszczak  i pan Marcin Skonieczny). Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/415/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. zmieniająca Uchwałę nr LI/375/2023 Rady Gminy 

Poświętne z dnia 22 maja 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Województwa Mazowieckiego na realizację 

dokumentacji projektowej dla zadania pn. "Budowa drogi 

wojewódzkiej nr 635 na odcinku od m. Czarna na terenie gminy 

Wołomin do skrzyżowania z drogą krajową nr 2 w rejonie m. Nowy 

Konik gmina Halinów”.  
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Ad. 9 

 

Skarbnik gminy omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Pan Mariusz Podleś zapytał, czy budowa oczyszczalni przydomowej 

dotyczy budynku po ośrodku zdrowia w Międzylesiu. 

 

Wójt Gminy potwierdził i powiedział, że realizacja jest planowana                      

w przyszłym roku. 

 

Pan Bogdan Ulejczyk zapytał, skąd takie wysokie koszty inwestycji, bo 

taka zwykła przydomowa oczyszczalnia na 7-8 osób nie kosztuje 50 tys. 

zł. 

 

Wójt Gminy powiedział, że tyle jest zabezpieczone, ale nie wiadomo, jakie 

koszty będą docelowo. 

 

Zastępca Wójta powiedział, że to zadanie jest częścią wniosku                           

o dofinansowanie na budowę wodociągu, co zapewniało dodatkowe punkty 

dla otrzymania środków i jest w całości finansowane z tego projektu. 

 

Pan Sławomir Rosłon zapytał, czy jest możliwość budowy oczyszczalni przy 

szkole w Międzylesiu? 

 

Wójt Gminy powiedział, że w tej chwili nie jest to możliwe, projekt jest 

złożony na jedną oczyszczalnię, ale zna problem. Miejsce na oczyszczalnię 

zostanie wyznaczone przy okazji wytyczania sali gimnastycznej. 

 

Pan Sławomir Rosłon zapytał, czy jest już projekt wizualizacji boiska                     

z zadaszeniem? 

 

Wójt Gminy powiedział, że jest w tej chwili w opracowaniu, być może                   

w czwartek będzie już gotowa wstępna koncepcja, więc zaprasza do 

urzędu. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały – DRUK NR 376: 
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Głosowanie: za - 13 głosów (głosowało 13 radnych, nieobecni radni: pan 

Leszek Błaszczak  i pan Marcin Skonieczny). Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/416/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Poświętne na lata 2023-2030. 

 

Ad. 10 

 

Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Pan Bogdan Ulejczyk zapytał o powód zmniejszenia w dochodach 

majątkowych- dotacje na kwotę 142 171 tys. zł. i 156 962 zł. 

Skarbnik Gminy powiedziała, że zrezygnowali z dotacji na wymianę 

oświetlenia, bo był bardzo krótki termin realizacji. 

Wójt Gminy powiedział, że aneks do umowy przyszedł  pod koniec 

listopada, z terminem rozliczenia do 20 grudnia. Żaden wykonawca nie 

chciał się podjąć prac, ze względu na krótki okres realizacji, więc nie było 

sensu podpisywać aneksu. W przyszłym roku można także starać się                    

o takie środki.  

Pan Sławomir Rosłon zapytał, kiedy otrzymaliśmy informację o tej dotacji? 

Wójt Gminy powiedział, że był to kwiecień lub maj. Wystąpiliśmy o zmianę 

zakresu prac, a aneks otrzymaliśmy pod koniec listopada.  

Pan Sławomir Rosłon zapytał, czego dotyczył aneks? 

Wójt Gminy powiedział, że wymiany oświetlenia w budynkach użyteczności 

publicznej. 

Pan Sławomir Rosłon zapytał, czy gmina wystąpiła z takim aneksem, czy 

WFOŚ  i czy został podpisany. 

Wójt Gminy powtórzył, że gmina wystąpiła o zmianę umowy, zgoda na 

podpisanie aneksu była na początku roku, a w listopadzie przyszedł aneks 

do podpisu. 
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Pan Sławomir Rosłon powiedział, że z jego informacji wynika, iż umowa 

była podpisana w maju, wójt na zebraniu wiejskim w Międzylesiu mówił, 

że będzie wymieniał oświetlenie, gmina otrzymała w maju 300 tys. zł, do 

tej pory nie zostało nic zrobione i trzeba było dotację zwrócić. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że zgoda była w maju, ale aneks otrzymał pod 

koniec listopada,  i nie wpłynęły żadne pieniądze. 

Skarbnik Gminy dodała, że umowa z WFOŚ wygląda tak, że dopiero po 

wykonaniu i sprawozdaniach z robót, dotacja wpływa na konto gminy. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały – DRUK NR 377: 

 

Głosowanie: za - 13 głosów (głosowało 13 radnych, nieobecni radni: pan 

Leszek Błaszczak  i pan Marcin Skonieczny).  Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/417/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 

2023 rok.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący rady powiedział, że wcześniej projekt uchwały był 

omawiany i otworzył dyskusję w tym punkcie. 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały – DRUK NR 387: 

 

Głosowanie: za – 13 głosów; głosowało 13 radnych (nieobecni radni: pan 

Leszek Błaszczak, pan Marcin Skonieczny). Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

Uchwała Nr LIX/418/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w sprawie ustalenia wykazu wydatków budżetu 

Gminy Poświętne, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2023. 
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Ad.  12 

Skarbnik gminy omówiła projekt uchwały i wskazała, że opinia RIO do 

projektu WPF była pozytywna. 

Przewodniczący rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Pan Sławomir Rosłon poprosił o bardziej szczegółowe omówienie uchwały, 

zwłaszcza poszczególne zadania. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Głosowanie: za - 13 głosów  (głosowało 13 radnych; nieobecni radni: pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/419/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Poświętne na lata 2024-2030.  

 

Ad. 13 

Skarbnik gminy omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący rady  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Pan Sławomir Rosłon zapytał, jaki jest planowany zwrot podatku vat 

za budowę wodociągu. 

Skarbnik Gminy powiedział, że tak jak jest to napisane w rozdz. 

010 430 940. 

Pan Artur Elsner zapytał, dlaczego pomimo wieloletnich starań, jego 

wnioski do budżetu o naprawę dróg w Woli Cygowskiej nie są 

uwzględniane. 

Wójt Gminy powiedział, że powiedział, że jest wiele dróg do zrobienia, są 

drogi, które wymagają pilniejszej interwencji. Część dróg jest 

remontowanych w ramach funduszu sołeckiego.  

Zastępca Wójta powiedział, że dzięki dofinansowaniom w tym roku zostało 

wyremontowanych 11 km dróg gminnych, udało się pozyskać nowe środki 

na przyszły rok. W tej chwili jest zrobiona północna część gminy, 
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niebawem będzie południowa. Do zrobienia pozostaje zachodnia, czyli 

m.in. Wola Cygowska, okolice Małkowa. 

Pan Artur Elsner powiedział, że głównie chodzi o odcinek między Wolą 

Ręczajską a Wolą Cygowską, którego powiat nie wyremontuje. Pomimo 

zapewnień, nadal zgłoszone przez niego drogi nie zostały wyremontowane 

i dlatego się upomina. 

Pan Bogdan Ulejczyk zapytał, czy subwencja wyliczona przez poprzedni 

rząd będzie zmieniana i będzie uwzględniała podwyżki dla nauczycieli? 

Skarbnik Gminy powiedziała, że czeka na informacje. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały - DRUK NR 379: 

 

Głosowanie: za - 12 głosów, wstrzymujący się – 1 głos (głosowało 13 

radnych; nieobecny pan Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . 

Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

Uchwała Nr LIX/420/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w  sprawie uchwalenia budżetu gminy Poświętne 

na rok 2024.  

Wójt gminy podziękował skarbnik i pracownikom urzędu za przygotowanie 

projektu budżetu. 

 

Ad. 14 

Zastępca Wójta omówił projekt uchwały. 

Przewodniczący rady  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Sołtys wsi Krubki - Górki zawnioskował o przystanek na żądanie w 

Krubkach- Górkach, przy posesji 53. 

Zastępca Wójta powiedział, że pan sołtys spóźnił się z wnioskiem, gdyż                  

w rozkładzie przyszłorocznym komunikacji gminnej nie został on oficjalne 

zgłoszony. 
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Sołtys wsi Międzypole zapytał o naprawę zniszczonej kilka lat temu wiaty 

przystankowej w Międzylesiu. 

Zastępca Wójta powiedział, że podjęto starania o dofinasowanie z PFRON 

na wiaty przystankowe, jednak gmina jego nie otrzymała. 

Przewodniczący rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały - DRUK NR 380: 

 

Głosowanie: za - 13 głosów  (głosowało 13 radnych; nieobecny pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

Uchwała Nr LIX/421/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Poświętne oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków 

 

Ad. 15 

Pan Adam Białek omówił projekt uchwały. 

Przewodniczący rady  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Pan Bogdan Ulejczyk zapytał, czy na spotkaniach stowarzyszenia była 

poruszana sprawa wspólnego biletu dla gmin wokół Warszawy. 

Pan Adam Białek powiedział, że ten temat nie był teraz poruszany. 

Dofinansowania ruszą w pierwszym kwartale nowego roku. Do tej pory 

każda gmina miała możliwość zgłaszania swoich potrzeb. 

Przewodniczący rady zapytał, jaki będzie procent dofinansowania? 

Pan Adam Białek powiedział, że na tą chwilę jest wypracowywania 

formuła. Na tą chwilę nic nie wiadomo. 

Wójt gminy dodał, że jeżeli chodzi o kolej i trasę Pilawa - Tłuszcz, to na 

spotkaniu w Siennicy otrzymał zapewnienie, że na terenie gminy będą 

dwa przystanki: w Dąbrowicy i Rojkowie. 

Zastępca Wójta powiedział, że w pierwszych spotkaniach sam uczestniczył 

i wówczas było zgłaszane zapotrzebowanie na bilet metropolitarny i zniżki 

dla pasażerów. 

Więcej pytań nie zgłoszono. 



14 
 

Pan Adam Białek opuścił posiedzenie. 

Przewodniczący rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały - DRUK NR 381: 

 

Głosowanie: za - 13 głosów  (głosowało 13 radnych; nieobecny pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/422/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonej 

mobilności miejskiej dla metropolii warszawskiej 2030+”. 

 

Na salę wszedł pan Stanisław Lipski. 

Ad. 16. 

Pan Stanisław Lipski omówił projekty uchwał – DRUK NR 382 i 383. 

Przewodniczący rady  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

W związku z tym, że nie zgłoszono pytań, przewodniczący rady zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały - DRUK NR 

382: 

Głosowanie: za - 13 głosów  (głosowało 13 radnych; nieobecny pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/423/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w sprawie uchwalenia wieloletniego gminnego 

programu osłonowego w zakresie dożywiania w ramach programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

Ad. 17  

Przewodniczący rady  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

W związku z tym, że nie zgłoszono pytań, poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały - DRUK NR 383: 
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Głosowanie: za - 13 głosów  (głosowało 13 radnych; nieobecny pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/424/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r.w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do nieodpłatnego przyznania  pomocy w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych lub 

posiłku oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia udzielane 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-

2028.  

 

Przewodniczący rady w związku z  prośbami radnych o przerwę, poprosił 

pana Stanisława Lipskiego o omówienie projektu uchwały- druk nr 386 

przed planowaną przerwą. 

Przewodniczący rady zarządził 15 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie. 

 

Ad. 18 

Pani Monika Kaim omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący rady  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

W związku z tym, że nie zgłoszono pytań, przewodniczący rady zamknął 

dyskusję i poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały - DRUK NR 

384: 

Głosowanie: za - 13 głosów  (głosowało 13 radnych; nieobecny pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/425/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Poświętne na lata 2024-

2026 



16 
 

 

Ad. 19 

Przewodniczący rady  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

W związku z tym, że nie zgłoszono pytań, przewodniczący rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie projektu uchwały - DRUK NR 385: 

Głosowanie: za - 13 głosów  (głosowało 13 radnych; nieobecny pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

 

Uchwała Nr LIX/426/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r.w sprawie  planu pracy Rady Gminy Poświętne 

i Komisji Rady Gminy Poświętne na 2024r. 

 

Ad. 20 

Pan Stanisław Lipski omówił projekt uchwały w punkcie 17. 

Przewodniczący rady poddał pod głosowanie przyjęcie projektu uchwały - 

DRUK NR 386: 

Głosowanie: za - 13 głosów  (głosowało 13 radnych; nieobecny pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . Uchwała została przyjęta. 

( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

Uchwała Nr LIX/427/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r.w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze sąsiedzkie oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

z opłat, a także trybu ich pobierania. 

Ad.21 

Przewodniczący rady  otworzył dyskusję w tym punkcie. 

W związku z tym, że nie zgłoszono pytań, poddał pod głosowanie przyjęcie 

projektu uchwały - DRUK NR 388: 

Głosowanie: za - 13 głosów  (głosowało 13 radnych; nieobecny pan 

Leszek Błaszczak i pan Marcin Skonieczny) . Uchwała została przyjęta. 
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( listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

Uchwała Nr LIX/428/2023 Rady Gminy Poświętne z dnia 18 

grudnia 2023r. w sprawie przyjęcia stanowiska w przedmiocie 

ustanowienia roku 2027 Rokiem Jubileuszu 500- lecia Parafii                    

w Poświętnem oraz współorganizacji obchodów 500 - lecia parafii 

w Poświętnem 

Ad. 22 

Przewodniczący zespołu kontrolnego pan Dawid Strzelecki  przedstawił 

protokół z kontroli, zgodnie z Uchwałą Nr LVI/403/2023 Rady Gminy 

Poświętne z dnia 30 października 2023r. w sprawie  zlecenia Komisji 

Rewizyjnej rady Gminy Poświętne przeprowadzenia kontroli. 

Pan Sławomir Rosłon zapytał, dlaczego zespół skupił się  na kontroli 

realizacji projektu przez firmę Digital i ile transz zostało wypłaconych 

przez Urząd Marszałkowski? 

Pan Dawid Strzelecki powiedział, że z tego co wie, to była jedna transza. 

Pan Sławomir Rosłon zapytał, czy zostały złożone wnioski o kolejne 

płatności i czy zespół wiedział o kontroli  Mazowieckiej Jednostki 

Wdrażania Funduszy Unijnych pod względem zgodności z projektem, przez 

co gmina może stracić 3 mln złotych. 

Pan Dawid Strzelecki powiedział, że tak, ale gmina się odwołała. 

Wójt Gminy powiedział, że była taka kontrola, ale od protokołu było 

złożone odwołanie parę miesięcy temu i do tej pory nie ma decyzji 

administracyjnej. 

Zastępca Wójta dodał, że kontrola jest bardzo wnikliwa jeśli chodzi                               

o fundusze unijne. W obecnej kadencji udało się pozyskać ponad 60 mln, 

także te 3 mln to jest 5 procent tej kwoty. Ponosimy ryzyko, aby 

inwestycje realizować. Zarzuty jednostki ujęte w protokole, jego zdaniem, 

są bezpodstawne. Kontrola nie powinna obejmować zamówień 

publicznych, a osoby kontrolujące nie były przeszkolone w tym zakresie. 

Wójt Gminy zapewnił, że pomimo tej sytuacji, jest współpraca                            

z Mazowiecką Jednostka Wdrażania Programów Unijnych i poprosił o 

wstrzymanie się od komentarzy przed zakończeniem sprawy. 
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Pan Artur Elsner powiedział, że zastanawia go, dlaczego komisja Budzetu 

nie została poinformowana o protokole i podjętych krokach przez urząd                        

w istotnej inwestycji dla gminy. 

Zastępca Wójta powiedział, że wydawało się, że protokół zostanie szybko 

obalony, czekamy na to, by ktoś rzetelnie sprawę rozpatrzył i wydał 

stosowną decyzję. 

Pan Mariusz Kaim wyjaśnił, że jednostka powinna wydać decyzję 

administracyjną, od której też są odwołania do wyższej instancji. 

Przewodniczący rady zaapelował o rozsądek i stonowanie oraz 

prowadzenie kampanii wyborczej poza sesją. 

Pani Iwona Matejek złożyła wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 

W przeprowadzonym głosowaniu wniosek został przyjęty   ( 9 głosów „za”, 

3 głosy przeciw, 1 głos wstrzymujący; głosowało 13 radnych; głosowało 

13 radnych, nieobecni radni: pan Leszek Błaszczak i pan Marcin 

Skonieczny).  

(listy wszystkich głosowań jawnych imiennych stanowią załącznik nr 2 do 

protokołu) 

Pan Sławomir Rosłon złożył rezygnację z członkostwa w Komisji 

Bezpieczeństwa, Ładu, Porządku Publicznego, Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej. 

 

Pan Bogdan Ulejczyk złożył rezygnację z członkostwa w Komisji Budżetu, 

Finansów, Inwestycji i Rozwoju. 

Pan Mariusz Podleś podziękował wójtowi za oświetlenie w miejscowości 

Międzyleś. Odniósł się również do nieprawdziwych wpisów na forach 

społecznościowych odnośnie finansowania prywatnych wyjazdów i imprez 

przez wójta z pieniędzy gminnych i zapytał, czemu nie ma 

zainteresowania na co idą diety radnych, którzy byli przeciwni ich 

wprowadzaniu. 

Wójt Gminy złożył wszystkim życzenia świąteczno- noworoczne. 

Sekretarz Gminy sprostowała informacje przekazane na poprzedniej sesji 

rady gminy dot. dat wpływu wniosku na f. sołecki Czubajowizna oraz 

rezygnacji sołtysa tej miejscowości. 

Wójt Gminy zaapelował, by odpowiedzi na wnioski o informację publiczną 

żądać na maila a nie drogą poczty tradycyjnej z powody wysokich opłat. 






